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Geachte leden van de Raad, 

De es is een veel voorkomende boomsoort in de gemeente Valkenburg aan de Geul. Veel van deze 
essen zijn getroffen door de schimmelziekte ‘essentaksterfte’. In dit informatiebulletin informeren 

wij u over de consequenties hiervan en noodzakelijke maatregelen. 

Essentaksterfte 
Vorige week is aan de Oostergats in Valkenburg een grote es omgevallen en heeft daar aanzienlijke 
ravage veroorzaakt. Bij de omgevallen boom is de ziekte ‘essentaksterfte’ geconstateerd.  Deze 
bomenziekte is in 2009 vanuit Noordoost-Europa overgewaaid naar Nederland. Inmiddels verspreidt 
de schimmelinfectie zich als een olievlek over heel Nederland. Op dit moment is er nog geen 
adequate oplossing om de ziekte te bestrijden. Om verdere besmetting te voorkómen is een snelle 

kap van aangetaste bomen de enige mogelijkheid. 

Bomeninspectie 
Anderhalf jaar geleden hebben we een inspectie laten verrichten naar de verspreiding van de 
essentaksterfte in onze gemeente. Deze inspectie gaf aanleiding om uit veiligheidsoverwegingen 
vijftig bomen preventief te kappen,  omdat ze door de essentaksterfte waren aangetast. Inmiddels 

is gebleken dat de ziekte zich sterk aan het uitbreiden is.  

Veiligheid 
Aangetaste essen kunnen snel aftakelen en vormen dan een gevaar voor de veiligheid. Om onveilige 
situaties zoals in de Oostergats te voorkómen, is per direct een herinspectie uitgevoerd. Hierbij is in 
kaart gebracht welke bomen op dit moment door de ziekte zijn aangetast. Zieke bomen die een 
acuut gevaar kunnen opleveren voor de openbare orde en veiligheid, worden onmiddellijk gekapt 
(noodkap). Dit is helaas het geval bij circa veertig bomen aan de Daalhemerweg. Daarom dat deze 
bomen nu worden gekapt. Afhankelijk van het beeld dat na de kap ontstaat zal herplant 
plaatsvinden.  

Actieplan 
Binnen enkele weken wordt door het college een actieplan opgesteld, om alle bomen die door de 
essentaksterfte zijn aangetast aan te pakken. Hierover zullen wij u vanzelfsprekend verder 

informeren. 

Hopende u hiermee voorlopig voldoende te hebben geïnformeerd, 

hoogachtend, 
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